
 

Besluitenlijst van de vergadering van de Politieke avond Westerveld informatievoorziening 
Gebiedsontwikkeling Frederiksoord en Uitvoeringsprogramma Vrijetijdseconomie Noordelijke Vrije Koloniën 

d.d. 26 mei 2020

Aanwezigen
Raadsleden/ commissieleden: De heren K. Molenkamp (DSSW/ SW), A.K. Schoenmaker (DSSW/ SW), 
J.H. Bruursema (GB), J.P. Slootweg (VVD), J. Puper (PvdA), H.A. Jansen (PvdA), 
A. Fopma (PvdA), J.A.G. van der Weyde (CDA), G.J. Ballast (CDA), D.H. Simonides (CDA), W. Beets (PW), 
M. van de Kasteelen (PW), J.N. de la Mar (PW) en H. van Teijlingen (PW) en de dames 
G. Kiers (DSSW/SW), M. Mekers - Scholten (DSSW/ SW), J.W. Mones – Kassies (GB), 
M.W. Mulder – van Eerden (GB), C.N.G. Starke (VVD), R. Masselink – Den Hollander (VVD), S. Hornstra (VVD), 
C. Dollekamp - Molleman (PvdA), E.G. Bos (CDA) en A.R. Oosterhuis (PW)
Collegeleden: de wethouders J.Y.A. De Haas, H. Doeven en K.H. Smidt
Medewerkers ambtelijke organisatie: A. Poelman en B. Stikfort (Team Leefomgeving)
Externen: Geen

Afwezigen (m.k.)
Geen

Voorzitter: De heer M. van de Kasteelen
Griffier: De heer J. Tuin

Agendavoorstel van PvdA en CDA om algehele informatie te ontvangen over Frederiksoord.
Verantwoordelijk portefeuillehouder: J.Y.A. De Haas en K.H. Smidt
Collegevoorstel:
Besluitpunt 1:
Akkoord te gaan met de ambitie, visie en het uitvoeringsprogramma vrijetijdseconomie van de
Noordelijke vrije Koloniën, de dorpen en de Nationale parken.
Besluitpunt 2:
Via de voorjaarsnota wordt voor de uitvoering van het meerjarenplan 2021 t/m 2023 een bijdrage van
€ 30.000 per jaar gevraagd.

Inspreker(s):Geen
Conclusie voorzitter:
Het voorstel is in voldoende mate besproken. Wanneer er naar aanleiding van dit informatieblok (op een 
later moment) de behoefte gevoeld worden om een debat te voeren, zal het opnieuw geagendeerd worden 
voor een Politieke avond Westerveld.
Toezeggingen:
Geen
Aantekeningen: 
Toelichting wethouder De Haas
De Haas: Geeft een inleiding op het raadsvoorstel. Hij benadrukt dat dit voorstel een impuls zal zijn voor de 
voor Westerveld belangrijke toeristische sector met haar vele unieke en kleinschalige recreatiebedrijven. 
Zowel private als publieke partijen zijn betrokken in de projecten binnen het uitvoeringsprogramma. Het 
doel is om het toerisme op peil te houden in de regio en mensen te verleiden opnieuw terug te komen. 



Eerste termijn raad
Kiers (DSW): Hoort graag wanneer de UNESCO-nominatie plaats zal vinden (i.v.m. coronavirus).  Vraagt zich 
ook af of de parkeerplaatsen bij museum De Proefkolonie nog gerealiseerd moeten worden of dat de 
werkzaamheden al in gang zijn gezet. 
Beets (PW): Veel onduidelijkheid over de financiële en organisatorische inbreng van de gemeente. Daarmee 
samenhangend wijst hij er ook op dat initiatieven tussentijds wijzigen en veel partijen betrokken zijn. Dit 
maakt het tot een complex proces. Vraagt daarnaast om meer detaillering over de inzet van de ambtelijke 
uren en hoe de samenwerking (met ook de gebiedsregisseur) verloopt. Kan zich verder niet herkennen in het 
beeld van een beperkte betrokkenheid vanuit de raad bij dit onderwerp. Wijst er op dat de beoogde 
doelgroep 55 plus en mensen die in cultuur geïnteresseerd zijn en dit implicaties heeft voor de 
informatievoorziening. Benadrukt dat de Regio Zwolle, waar ook de Weerribben en Westerveld toe behoren, 
als één toeristisch geheel gezien moet worden. Zijn fractie steunt de instelling van de leerstoel en ziet daarin 
een actualisering van de uitgangspunten van de Maatschappij van Weldadigheid van destijds. Vraagt zich af 
wat de stand van zaken is rondom het voormalig tuinbouwterrein. Zijn fractie heeft het idee dat de 
ontwikkelingen daar stagneren. Vraagt aandacht voor de verkoop van biologische streekproducten en hoe 
de verstandhoudingen zijn met zowel de biologische winkel aan de Wilhelminalaan als de biologische markt 
in Frederiksoord. 
Jansen (PvdA): Fractie wil weten of de gemeente gereed is om de plannen te kunnen uitvoeren. Fractie had 
een presentatie verwacht. Hoopt dat deze informatieronde de raad veel oplevert. 
Van der Weijde (CDA): Geeft aan dat het een omvangrijk en financieel complex project is. Heeft er behoefte 
aan om die complexiteit te ontrafelen (o.a. op het punt van de financiële consequenties en de 
betrokkenheid van de raad). Wijst erop dat de coronacrisis ook van invloed is op dit voorstel en dat de 
huidige informatie gebaseerd is op het pre-corona  tijdperk. 
Masselink (VVD): Had verwacht een presentatie te krijgen. Spreekt van mooie economische kans voor 
Westerveld. Net als CDA zorgen over de plannen als gevolg van het coronavirus.
Mones (GB): Vraagt naar het onderzoek van ICOMOS over de bufferzones  en het definitieve advies dat 
tussen 4 en 18 mei hierover ontvangen zou worden. Spreekt hoop uit dat centrum snel weer bezocht kan 
worden en financiële stromen weer op gang komen. 

De voorzitter benadrukt dat dit informatieblok bedoeld is om politieke vragen te stellen en geen technische, 
aangezien deze al schriftelijk ingediend konden worden bij de griffie. 

Beantwoording eerste termijn college/ambtelijke organisatie
De Haas: Geeft in reactie op de vraag van de heer Beets aan dat de tuinbouwterrein nog steeds onder de 
aandacht is en initiatieven binnen de planvorming uitgerold zullen gaan worden. 
Poelman: Schetst dat de Maatschappij van Weldadigheid, provincie Drenthe en de gemeente Westerveld 
een gebiedsregisseur hebben aangesteld om regie te voeren op de zes peilers/projecten, die voortvloeien uit 
het Kolonieplan. Daarnaast is een aanjager aangetrokken, die de projecten tot realisatie dient te brengen. 
De ambtelijke organisatie biedt ondersteuning op het vlak van ruimtelijke ordening, toerisme en recreatie en 
rondom sociaal-maatschappelijke thema’s. Op basis hiervan is een inschatting gemaakt van de benodigde 
ambtelijke uren. Verkopers  van biologische producten zijn aangehaakt bij Stichting Weldadig Oord. 
Momenteel wordt er gewerkt aan een kaart, waarop te zien is waar streekproducten te koop zijn. 
Stikfort: UNESCO-nominatie zou begin juli plaatsvinden. Er is nog geen nieuwe datum. Als het gaat om het 
advies van ICOMOS over de bufferzones geeft hij aan dat het advies niet is gekomen. Dit heeft te maken met 
de procedurele regel dat het advies pas zes weken van vóór de vergadering van het Werelderfgoed Comitë 
openbaar gemaakt mag worden. Door de coronacrisis is het nog niet bekend wanner het Comité weer bijeen 
zal komen. 
Smidt: Momenteel in gesprek over het parkeerterrein van De Proefkolonie. Over de wijze van financiering 
wordt momenteel overleg gevoerd. Op basis van jurisprudentie wordt er daarnaast een planologische 
onderhoudsronde gehouden, zoals geluidsonderzoeken. Bestemmingsplan moet daarom herzien worden, 
hetgeen t.z.t. aan de raad voorgelegd wordt. Geeft verder aan dat er 22,5 miljoen is toegekend vanuit de 
Regio Zwolle voor het programma ‘Toerisme in balans’. Slaat voor een deel neer in Westerveld. Waarschuwt 
voor over toerisme, hoewel het wel de opzet moet blijven om meer bestedingen door toeristen te 
genereren. Hiervoor is een kwaliteitsimpuls op het gebied van natuur, cultuur en de toeristisch-recreatieve 
sector zelf een goed middel. Wijst erop dat het museum financiële steun nodig zal hebben als gevolg van de 
coronacrisis. Geeft alvast aan dat een financiële injectie voorgelegd zal worden aan de raad. 

Tweede termijn raad
Puper (PvdA): Stelt vast dat de wethouder met een  voorstel voor subsidieverstrekking naar de raad komt, 
maar merkt tegelijkertijd op het gevoel te hebben dat de keuze al gemaakt is. Vraagt of er al een mondelinge 
toezegging is gedaan aan De Proefkolonie. 



Van der Weyde (CDA): Benadrukte de slechte financiële situatie van Westerveld. Vraagt of het denkbaar is 
om te bezinnen over de totale financiële positie en deze subsidieverstrekking daarin mee te nemen. 

Tweede termijn college
Smidt: Geeft aan dat budgetrecht van de raad altijd gerespecteerd zal worden. Geeft verder aan dat uitstel 
van financiële steun een negatieve impact kan hebben op een startend museum. 

De voorzitter concludeert stelt vast dat de financiële voorstellen in relatie tot het onderwerp t.z.t. aan de 
orde zullen komen in de raad. 

Laatste opmerkingen raad/college
Puper: Roept op alle partijen (en niet alleen de geldverstrekkende) mee te nemen in het proces, zoals 
verhuurders  van grond en ruimte.
Smidt: Geeft aan dat dit ook de opzet zal zijn. 

Vastgesteld in de openbare vergadering van de Politieke avond Westerveld d.d. 9 juni 2020

de griffier, de voorzitter,

M. Frensel H. Jager


